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Slovo starosty

ŠtarvickýŠtarvický
panterpanter

Vážení občané, 
začátek tohoto roku proběhl ve znamení volby 
nového prezidenta naší republiky. V  prvním 
kole voleb jsme vybírali z osmi kandidátů, ze 
kterých do druhého kola postoupil občanský 
kandidát Petr Pavel a stranický kandidát hnutí 
ANO Andrej Babiš. Každé volby s sebou nesou 
emoce, každá strana hájí svého kandidáta, ale 
letošní volby prezidenta byly enormně vyhro-
cené. Střetli se dva kandidáti odlišných hodnot 
a naše společnost, která je rozdělená již téma-
ty covidu, očkování, ruské agrese na Ukrajině 
apod., zaznamenala další prohloubení pří-
kopů a  neporozumění. Vyhrocená atmosféra 
před volbami měla za následek rekordní počet 
voličů, kteří došli do druhého kola voleb. Cel-
kem to bylo 70,25 %. Ve Starovicích byla účast 
ještě mírně nad celorepublikovým průměrem 
s 71,90 %, ale na rozdíl od celorepublikového 
výsledku, výsledku Jihomoravského kraje i dr-
tivé většiny okolních obcí u nás zvítězil Andrej 
Babiš, který získal ve Starovicích 55,57 % ode-
vzdaných hlasů. V  celé republice suverénně 

zvítězil, a  to i  v  porovnání s  výsledky všech 
předchozích přímých voleb prezidenta, kdy 
zaznamenal nejvyšší rozdíl v hlasech mezi ví-
tězem a poraženým, Petr Pavel s 58,32 %, což 
představuje téměř o  milion hlasů více, než 
získal Andrej Babiš. Prezidentské pravomoci 
u nás nejsou vysoké, prezident nemůže zvýšit 
důchody ani poslat svévolně vojáky do války, 
jak nám někteří populisté a  dezinformátoři 
podsouvali, ale může zklidnit rozbouřenou at-
mosféru ve společnosti a svým příkladem vést 
občany ke slušnému dialogu a chování.  Na to, 
jak se bude dále vyvíjet ekonomická situace 
v Evropě i na celém světě, od které se odvíjí do 
značné míry atmosféra mezi lidmi, má daleko 
větší vliv válka na Ukrajině. K  lepšímu životu 
a naději stačí jediné, aby Putin ukončil agresi 
na Ukrajině, a v tu chvíli bude na celém světě 
o něco líp.

Ale zpět domů, do naší obce, kde máme také 
stále co řešit a dělat. Letošní zima byla velice 
mírná, což pomohlo domácnostem ve snížení 
vysokých nákladů na vytápění.  Sníh napadl 
pouze dvakrát a to v malém množství, přesto 
si někteří občané neodpustili kritiku na naši 
zimní údržbu. To už je takový folklor. Opaku-
ji to a zřejmě to budu psát po každé zimě, co 
budu starostou, aby si každý uvědomil, v  jak 
pohodlné době žijeme. A to nemluvíme o ně-
jaké sněhové kalamitě, ale o  dvou centimet-
rech sněhu, které nebyly odklizeny okamžitě 
poté, co napadaly. Navíc sníh napadl pouze 
dvakrát a vždy v sobotu, kdy většina lidí nevy-
jíždí do práce. Kdo není zdravotně omezený, 
mohl sníh na kousku chodníku před vlastním 
domem zamést nebo posolit, což někteří ob-
čané pravidelně dělají, aniž by si stěžovali. 
Stále platí, že bezpečí a  zdraví je na prvním 

místě, a pokud je náledí, měli byste odložit ne-
potřebné cesty, zejména senioři, a  vyčkat, až 
se nám podaří zprůchodnit silnice.
Nově zvolené zastupitelstvo v  mírně obmě-
něném složení navázalo na svoji předchozí 
činnost a na pracovních poradách si stanovilo 
krátkodobé i střednědobé cíle pro následující 
čtyři roky v rozvoji obce. 

Rok 2022 byl ekonomicky velmi turbulent-
ní a  díky energetické krizi velice nejistý, ale 
i přesto jsme zrealizovali mnoho investičních 
akcí, jako například chodník na 1. řádku, pří-
stavbu sokolovny, pořídili jsme nový traktor 
Zetor Fortera 150 HD a skončili jsme hospoda-
ření naší obce s přebytkem 744 tisíc Kč.  

V současnosti obec nemá žádné dluhy, máme 
finanční rezervu 15,7 mil. Kč., která nám dává 
dobré předpoklady pro další investice. Proto 
můžeme nadále plánovat zvelebování a  mo-
dernizaci obce i  okolí. Mezi střednědobé cíle 
jsme zařadili úpravu veřejného prostranství nad 
Jednotou COOP, rozšíření hřbitova, rekonstruk-
ci zadní části školky, investice do fotovoltaiky, 
rekonstrukci knihovny v budově obecního úřa-
du a  samozřejmě investice do životního pro-
středí formou nových výsadeb zeleně v  okolí 
obce. Mezi krátkodobé projekty potom patří 
již rozjeté akce, jako je chodník do průmyslové 
zóny, dokončení rekonstrukce víceúčelového 
hřiště, úprava areálu u  myslivny, dokončení Petr Pavel - nový prezident.

Lidé na Ukrajině aktuálně musí řešit jiné věci než my.

Zastupitelé při pracovní obchůzce.

Nově pořízený traktor Zetor 150 HD.
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Výpis ze  zasedání zastupitelstva obce ze dne 23. 2. 2023
usnesení č. 

1/2023
Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje:

Usnesení č. 1/1/2023 Zapisovatele, ověřovatele, navržený program
Usnesení č. 2/1/2023 Vyřazení majetku dle předložených Návrhů na vy-
řazení
Usnesení č. 3/1/2023 Bezúplatný převod pozemku parc. č. 111/6 o vý-
měře 20 m2 v k. ú. Starovice Jihomoravskému kraji Brno
Usnesení č. 5/1/2023 Zveřejnění záměru obce bezúplatně převést poze-
mek parc. č. 1084/2 o výměře 20 m2 Jihomoravskému kraji Brno
Usnesení č. 7/1/2023 Smlouvu č.: HO-001030069086/002-MOPR 
o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene se společností EG.D, a.s., 
Lidická 1873/36, 602 00 Brno za jednorázovou náhradu 2.200 Kč bez DPH 
Usnesení č. 9/1/2023 Smlouvu č.: HO-001030078188/001-ELIG o smlou-
vě budoucí o zřízení věcného břemene se společností EG.D, a.s., Lidická 
1873/36, 602 00 Brno za jednorázovou náhradu 13.900 Kč bez DPH
Usnesení č. 11/1/2023 Smlouvu o zemědělském pachtu na užívání části 
pozemku parc. č. 1086/65 o výměře cca 590 m2 v k. ú. Starovice Městu 
Hustopeče, Dukelské Nám. 2/2, 693 01 Hustopeče za roční pachtovné 10 
Kč. Pachtovné pro rok 2023 činí 8 Kč.
Usnesení č. 13/1/2023 Pachtovní smlouvu na pozemek parc. č. 730 o vý-
měře 958 m2 v k. ú. Starovice od 1. 3. 2023 za roční pachtovné 300 Kč. 
Pachtovné pro rok 2023 činí 250 Kč.

Zastupitelstvo obce Starovice souhlasí:

Usnesení č. 15/1/2023 s pořádáním XVIII. ročníku AGROTEC PETRONAS 
RALLY HUSTOPEČE 2023 a s pronájmem účelových komunikací

Zastupitelstvo obce Starovice pověřuje:

Usnesení č. 4/1/2023 Starostu k podpisu Smlouvy o bezúplatném pře-
vodu pozemku parc. č. 111/6 o výměře 20 m2 s Jihomoravským krajem
Usnesení č. 8/1/2023 Starostu obce k  podpisu smlouvy č.: 
HO-001030069086/002-MOPR o  smlouvě budoucí o  zřízení věcného 
břemene se společností EG.D, a.s., Lidická 1873/36, 602 00 Brno
Usnesení č. 10/1/2023 Starostu obce k  podpisu smlouvy č.: HO-
001030078188/001-ELIG o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 
se společností EG.D, a.s., Lidická 1873/36, 602 00 Brno
Usnesení č. 12/1/2023 Starostu obce k podpisu Smlouvy o zemědělském 
pachtu na užívání části pozemku parc. č. 1086/65 o výměře cca 590 m2 v k. ú. 
Starovice s městem Hustopeče, Dukelské nám. 2/2, 693 01 Hustopeče
Usnesení č. 14/1/2023 Starostu obce k  podpisu Pachtovní smlouvy 
a pozemek parc. č. 730 o výměře 958m2 v k. ú. od 1. 3. 2023.

Zastupitelstvo obce Starovice bere na vědomí:

• Inventarizační zprávu o výsledku inventarizace majetku a závazků k 31. 12. 2022
• Zprávu Finančního výboru za II. pol. 2022
• Zprávu Kontrolního výboru za II. pol. 2022
• Ukončení nájmu nebytových prostor v budově víceúčelového zařízení 

č. e. 216 na parcele č. 41/2 v k. ú. Starovice společností Rudolf Jelínek 
k 30. 4. 2023

Zastupitelstvo obce Starovice ukládá:

Usnesení č. 6/1/2023 Účetní obce zveřejnit schválený záměr na úřední 
desce Obecního úřadu Starovice

ještě v tomto roce. Výměnou svítidel se snížila 
spotřeba energií za svícení více jak o polovinu, 
zvýšil se světelný komfort a snížil se světelný 
smog. Také jsme omezili nasvícení kostela, 
který je nastaven na časovač a ve 22:00 vypíná. 
Mnoho občanů si toho ani nevšimlo a opět to 
ušetří ročně pár tisíc korun.
Mezi plánované investice patří stavba fotovol-
taiky na budovu školní jídelny, kde jsme již po-
řídili za dosluhující plynové spotřebiče nové 
elektrické, které bychom chtěli napájet právě 
fotovoltaikou, abychom snížili energetickou 
náročnost provozu.  Také pracujeme na pro-
jektu fotovoltaiky pro čistírnu odpadních vod, 
kde máme vysokou spotřebu energií a kde od-
hadujeme náklady na energie pro letošní rok 
kolem 600 tisíc Kč. 

Po dvou letech covidu se snažíme lidem vrátit 
společenský život, jako tomu bylo v době před 
pandemií. Ve spolupráci s děvčaty z jídelny se 
obnovila kavárnička pro seniory, kde si v zim-
ním období mohou senioři společně posedět, 
povykládat a  dát i  něco dobrého. Také akce 

obnovy veřejného osvětlení, budování nových 
parkovacích stání, stavba zpomalovacích prahů 
v rámci celé obce a další drobné projekty.  

Hned začátkem roku po obdržení dodávky 
svítidel jsme přistoupili k avizovanému šetře-
ní energií formou výměny svítidel veřejného 
osvětlení za nová LED svítidla. Vyměněna byla 
prozatím světla kolem hlavní silnice III. třídy 
od křižovatky na Uherčice, na čtvrtém řádku 
a  v  celé horní části obce kolem sokolovny. 
Došlo k  výměně více jak 50 % všech svítidel 
a zbytek obce chceme zrealizovat co nejdříve, 

pochování basy má každoročně za cíl narušit 
zimní nudu, stmelit a pobavit občany, což se 
i letos vyvedlo. 
Po tříleté pauze jsme také zorganizovali se-
tkání pro seniory v místní sokolovně. Bohužel 
dlouhá přetržka měla za následek, že si naši 
starší občané odvykli chodit na akce, a setká-
ní se zúčastnila jen asi polovina seniorů. Ale 
ti, kteří si udělali čas, určitě nelitovali, protože 
se dozvěděli spoustu zajímavých věcí z  dění 
v obci, zhlédli krásné vystoupení dětí z mateř-
ské školky a mohli strávit hezké odpoledne se 
svými vrstevníky. 

Na závěr si dovolím napsat, že mám naději, 
že se blýská na lepší časy. Zimu jsme přečkali 
i bez ruského plynu, ceny energií, pohonných 
hmot i potravin postupně klesají, ekonomika 
nezkolabovala, ruská armáda přes obrovské 
ztráty nepostupuje a  máme nového, demo-
kraticky smýšlejícího a ve světě respektované-
ho prezidenta, tak věřme, že je to začátek lep-
ších časů. Přeji vám s přibývajícími slunečnými 
dny mnoho optimismu, dobré nálady a těším 
se na setkání při obecních akcích.      

Antonín Kadlec, starosta obce

Stavba chodníku do průmyslové zóny pokračuje.

Porovnání nových LED světel se starým světlem.

Nákladná údržba čistírny odpadních vod.

Setkání se seniory.
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V loňském roce jsme jako jedna z prvních obcí přistoupili k úhradě 
odpadů podle skutečnosti a dnes můžeme konstatovat, že změna se 
vyplatila a přinesla výborné výsledky, jak pro obec, tak i pro drtivou 
část domácností formou úspor. Hlavním cílem bylo snížit produk-
ci odpadů na občana, což se nám podařilo.  Snížili jsme meziročně 
množství odpadů na občana o 36 %, z předloňských 187 Kč na 119 
Kč na jednoho občana, což je skvělý výsledek. Je nutné vědět, že od 
množství odpadů na občana se odvíjí poplatek za ukládání schvále-
ný zákonem. Pro letošní rok byl limit nastaven do 170 kg, což se nám 
podařilo s velkou rezervou splnit, a tím jsme docílili nenavýšení jed-
noho ze čtyř poplatků za odpady. Úspora je 500 Kč na tuně odpadů. 
Ostatní ceny, které stanoví skládka a dopravce, se ale meziročně vý-
razně navýšily, což my nemůžeme ovlivnit, proto se zdražuje. Cena 
za odpady se skládá ze tří položek + doprava. Dnes nás stojí 1 tuna 
odpadů z popelnic cca 4600 Kč, z toho za uložení platíme 1580 Kč 
+ DPH (935,- základ ceny, 145,- rekultivační poplatek, 500,- popla-
tek státu) + doprava v přepočtu 2800 Kč/tuna. I přesto, že odpadům 
věnujeme velkou pozornost a patříme k nejlepším obcím v regionu 
s nejmenším množstvím odpadu, nemůžeme se vyhnout zdražová-
ní z důvodu prudce se zvyšujících cen za dopravu i ukládání odpa-
dů. Dnes ale každá domácnost může přímo ovlivnit své náklady za 
odpady množstvím vytvořených komunálních odpadů. 
Vedli jsme dlouhé roky osvětu k  lepšímu třídění a snižování odpa-
dů, ale zavedení nového systému potvrzuje, že mnoho lidí stále slyší 
bohužel pouze jen na peníze. Každopádně zavedením nového sys-
tému došlo k meziročnímu snížení odpadů o úctyhodných 36 %, což 
byl náš cíl. 

Úspory domácností

Samozřejmě úspora se projevila především u jednotlivých domác-
ností, kdy průměrná cena na občana vyšla za loňský rok na 384 Kč, 
což je úspora 316 Kč na občana, oproti ceně fixní 700 Kč, která by 
u nás platila v případě pokračování poplatků na osobu. Vidíme tedy, 
že třídit se vyplatí. V průměru naše domácnosti platí nejméně v na-
šem regionu jenom díky snížení produkce odpadů. Z  údajů, které 
evidujeme, vyplývá, že 85 % domácností ve Starovicích zaplatilo 
méně oproti fixní ceně. Pouze 15 % domácností platí více a  ty se 
musí zamyslet, proč tomu tak je. My to už víme, stačí lépe třídit.  

Sběrný dvůr odpadů

Změna systému na sběrném dvoře se také projevila pozitivně. Ze 
začátku měli všichni obavu z  dlouhých čekacích dob a  vysokých 
úhrad, ale praxe ukázala, že změna a vážení přispěly k lepšímu tří-
dění, každý se snaží před odevzdáním na SDO odpad rozdělat a roz-
třídit na jednotlivé složky jako je kov, dřevo, sklo… a až to, co nelze 
rozebrat, končí v odpadu. V obci máme cca 350 domácností a pouze 

100 domácností odevzdalo na sběrném dvoře zpoplatněné odpady. 
Většinou se jedná o  úhrady pár desítek korun, maximálně stovek, 
pouze pět stavebníků uhradilo více jak 1000 Kč a nikdo nepřesáhl 
částku 2000 Kč. Jde vidět, že zpoplatnění přineslo svůj úspěch. Je to 
spravedlivé, občané netvořící odpad nemusí doplácet na producen-
ty velkého množství odpadů. Upozorňujeme stavebníky, že v přípa-
dě ukládání suti na SDO musí být suť čistá, bez ostatních stavebních 
odpadů typu odřezků z  pěny, skelné vaty, sádrokartonů, trubek. 
V  případě, že není suť čistá, nebude odebrána, anebo bude zařa-
zena do stavebního odpadu, který je 6x dražší. Sádrokartony nově 
nepatří stavební sutě.

Ceny na SDO:

Stavební suť 1 kg    0,5 Kč
Stavební odpad a směsný 1 kg  3 Kč
Pneumatiky 1 kg    2 Kč
Vytříděné odpady jsou zdarma: plast, sklo, papír, kov, dřevo, elektro. 

Hospodaření obce

Když jsme zaváděli nový systém úhrad, uvědomovali jsme si, že vý-
počet je na základě odhadů a že nastavení ceny je trošku „loterie“. 
Nastavená cena 0,75 Kč za litr obsloužené nádoby zdaleka nepokry-
la náklady na odpadové hospodářství obce, a tak obec za likvidaci 
odpadů doplatila za občany v roce 2022 celkem 89 777 Kč, ale s tím 
jsme počítali, je to daň za ochranu životního prostředí a nastavení 
nového systému. Můžeme také říct, že jsme v této době zdražování 
dali šanci našim domácnostem ušetřit, což 85 % domácností z obce 
využilo, a také je potřeba si připomenout, že v loňském roce nikdo 
u nás za odpady neplatil vůbec. Novým systémem obec snížila ná-
klady za odpady meziročně o 134 746 Kč, ale také vybrala o 202 450 
Kč méně od občanů. Lepším tříděním jsme obdrželi vyšší odměny 
od společnosti EKOKOM, a tak ztráta nebyla až tak vysoká.

Vyhodnocení odpadového hospodářství za rok 2022 

a změny pro rok 2023 

Vážení odpadů na SDO

Náklady za odpady v obci Starovice v KČ

ROK 2022 2021 2020 2019 2018 2017 2016 2015 2014 2013
Náklady 

SKO - Hantály (popelnice) cena za uložení 132 192 159 030 364 615 340 051 348 236 331 570 313 352 294 640 346 910 337 087 
SKO - Hantály (popelnice) cena za dopravu 236 912 222 180 
Sběrný dvůr + tříděné odpady 161 690 277 339 267 511 255 861 283 972 192 682 154 457 107 874 28 635 60 978 
Mzdové náklady +technika + SDO + svo-
zy (obec) 199 751 206 742 200 159 194 616 195 526 183 940 175 082 190 934 176 530 187 260 

Uložení - drcení suti 0 0 0 0 0 0 14 132 42 108 
Náklady celkem 730 545 865 291 832 285 790 528 827 734 708 192 657 023 635 556 552 075 585 325 
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Příjmy

příjmy od občanů 349 471 581 582 539 650 446 434 398 378 401 076 395 442 397 206 394 262 400 612 
Poplatek za psy 16 100 20 150 20 900 20 800 20 300 
Příjem z SDO platba občanů 29 661 16 117 5 785 
Příjmy z prodeje (papír, sklo, kov) 41 822 60 577 40 402 34 523 40 066 39 946 24 607 32 338 44 480 27 729 
Hasiči - příjmy z prodeje kovu 31 048 12 780 22 333 10 671 27 921 44 680 24 327 17 078 27 240 17 826 
Odměny od spol. EKO KOM 
(za třídění odpadů) 201 360 162 916 143 647 120 062 131 022 139 084 139 903 140 456 142 733 117 620 

Odměny za zpětný odběr elektroodpadu 2 354 1 465 3 710 6 922 6 686 16 569 19 006 24 287 14 590 15 467 
Příjmy celkem (bez hasičů) 640 768 842 807 776 427 639 412 624 373 596 675 578 958 594 287 596 065 579 254 
Přepočty

DOPLATEK OBEC 89 777 22 484 55 858 151 116 203 361 111 517 78 065 41 269 -43 990 6 071 
Průměrný počet občanů za rok 911 928 920 917 917 902 895 883 884 890 
Poplatek obce na 1 občana za rok 384 650 600 500 450 450 450 450 450 450 
Náklad za 1 občana/rok 802 932 905 862 903 785 734 720 625 658 
Příjem na 1 občana/ rok 703 908 844 697 681 662 647 673 674 651 
Doplatek obce na 1 občana za rok 99 24 61 165 222 124 87 47 -50 7 

Množství odpadů v obci Starovice za období v KG

2022 2021 2020 2019 2018 2017 2016 2015 2014 2013
Kód v Kg v Kg v Kg v Kg v Kg v Kg v Kg v Kg v Kg v Kg
200101 papír 20 660 18 760 19 520 15 260 18 960 16 120 17 325 17 937 17 007 16 635
170405 železo 6 400 11 240 19 297 16 467 13 709 20 910 10 743 10 840 11 902 8 420
200139 plast 11 780 12 310 12 180 10 420 9 800 14 211 13 853 12 249 13 646 8 878
200102 sklo 21 360 20 280 19 240 19 320 14 670 15 730 14 370 13 930 12 880 13 340
150105 nápojový karton 1 280 670 1 040 880 1 140 1 040 1 090 921 889 1 027
200301 Směsný komunální (popelnice) 84 897 125 445 123 857 120 898 128 014 124 464 119 388 119 331 143 537 140 857
200307 Objemný odpad (SDO) 23 640 50 980 50 630 43 250 50 230 45 060 35 040 20 650 22 740 40 310
160103 Pneumatiky 1 140 2 850 2 130 1 810 1 800 1 800 2 510 600 540 760
130208 Jiné motorové oleje 600 1 200
200126 Olej a tuk 0 600 800 800 400 0 200 0
200127 Barvy, nebezpečné odpady 940 1 240 1 450 850 850 1 310 1 100 1 030 90 1 460
170605 Stavební materiály s azbestem 0 1 300 770 0 900 890
170504 Zemina a kamení 0 0 0 5 360
170904 Směsný stavební 4 540
170107Dr Stavební suť 30 500 66 840 60 000 17 260 32 920 8 990 21 430 9 730
200201 Biologicky rozložitelný odpad 24 000 2 0 1 520 20 100 24 960 13 160 27 880 4 560 0
200110 Textil (kontejnery v obci) 3 091 2 3 267 4 633 4 423

Množství odpadů celkem 229 688 315 759 315 711 253 338 297 416 281 655 251 299 235 098 227 991 231 687

Zvýšení ceny a úsporná opatření pro rok 2023

Jelikož podle zákona o obcích je naší povinností hospodařit s péčí 
správného hospodáře, tedy neměli bychom prodělávat na jednotli-
vých činnostech, schválili jsme na konci roku 2022 opatření ke sníže-
ní ztráty za likvidaci odpadů obce pro další období. První opatření je 
navýšení ceny z loňských 0,75 Kč za litr obsloužené nádoby (popel-
nice) na 1 Kč a druhá úspora je ve snížení počtu svozů v zimních mě-
sících ze čtrnáctidenního svozu na měsíční. Opět vysvětlím důvody 
snížení svozů. V loňském roce byly svozy popelnic každých čtrnáct 
dní, to znamená celkem 26 svozů za rok. Podle zjištěných informací 
dala v průměru každá domácnost popelnici pouze 8 krát ke svozu, 

což je méně než třetina z uskutečněných svozů. Jen 14 domácností 
využívá svozu pravidelně každých čtrnáct dní, přitom doprava tvoří 
64 % z ceny za vývoz popelnic, pouze 36 % činí cena za uložení na 
skládce. Omezením svozů v zimních měsících na 1x měsíčně snížíme 
cenu za dopravu o 60 000 Kč a spolu s navýšením ceny snížíme ztrá-
tu obce za odpadové hospodářství pro další rok. 

Informace k vyúčtování:

Vyúčtování, které jste obdrželi, zahrnuje vývoz popelnic i vyúčtová-
ní sběrného dvoru, jestli jste odevzdali některý ze zpoplatněných 
odpadů. 

 Číslo hnízda         adresa domácnosti                           datum a přesný čas svozu     velikost                 jméno
                                číslo popelnice                                         
Hnízdo: 005111 Starovice    0171                                                                                                                                                                      Novák Karel
   101101116448  23.02.2022 7:38:12                110 100 %  16 Kg 110
   101101116448  06.04.2022 7:52:20  110 75 %  22 Kg 83
   101101116448  20.04.2022 7:47:17  110 100 %  16 Kg 110
   101101116448  04.05.2022 7:55:43  110 100 %  20 Kg 110
   101101116448  15.06.2022 7:56:15  110 100 %  27 Kg 110
   101101116448  13.07.2022 7:05:51  110 100 %  25 Kg 110
   101101116448  10.08.2022 7:13:23  110 100 %  20 Kg 110
   101101116448  21.09.2022 8:05:06  110 100 %  18 Kg 110
   101100810004  19.10.2022 8:11:20  80 100 %  16 Kg 80
   101100810004  15.11.2022 8:02:25  80 100 %  15 Kg 80
Celk. za komodita: 11  SO   směsný odpad            počet svozů za rok  10   svezený objem 1040 L  % 197,51   Kg  1013  L
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Pro výpočet ceny za svoz komunálu (popelnic), dle obecně závazné 
vyhlášky č. 01 a 02/2021, je rozhodující zeleně označený údaj svezený 
objem (v litrech). V tomto případě jde o 1040 L obsloužených nádob. 
Dle vyhlášky je stanovena cena pro rok 2022 0,75 Kč/1 litr nádoby. Tedy 
domácnost pana Nováka uhradí za vývoz popelnic v roce 2022 celkem 
1040 x 0,75 Kč = 780 Kč. 
Jestliže si vedete evidenci svozu, překontrolujte údaje zvýrazněné čer-
veným písmem, kde je vyznačen den výsypu popelnice včetně přesné-
ho času v hodinách, minutách a sekundách. V případě, že údaje nesedí, 
dojděte tuto skutečnost neprodleně nahlásit, nejpozději do 14 dní od 
obdržení faktury, na obecní úřad k prověření. Na pozdější reklamace 
nebude brán zřetel. 
Poslední důležitou informací pro vás je zaevidovat si žlutě označené 
číslo hnízda. Toto číslo je originální, každá domácnost má přiděleno 
své a pod těmito čísly budeme nadále zveřejňovat údaje o svozech tak, 
aby byly anonymní. Informace o  svozech budou zveřejňovány 1x za 
čtvrtletí elektronicky na www.starovice.cz v sekci Služby � Odpadové 
hospodářství, kde si podle svého čísla hnízda najdete svoji domácnost 
a údaje můžete zkontrolovat. 

Informace ke svozům a popelnicím:

Svozová firma „popeláři“ má pokyn nesvážet popelnice bez čipů, proto 
si každý pravidelně před svozem zkontrolujte, zda máte v pořádku čip 
na popelnici. V případě, že je poškozený, anebo tam není, informujte 
nás a my zajistíme nápravu. V případě pořízení nové popelnice nebo 
vyřazení staré nahlaste tuto skutečnost také na obecním úřadě. 
Obec nakoupila popelnice a nabízí je občanům za pořizovací cenu, po-
pelnice 120 litrů tak vyjde na 938 Kč. Jestliže máte zájem, kontaktujte 
nás. Také doporučujeme pro lepší přehled označit popelnici číslem po-
pisným. Stalo se několikrát, že byly popelnice zaměněny. Ve svozový 
den mějte popelnici od 6:00 hod. před domem, může se stát, že někdy 
dojedou popeláři dříve, anebo změní svozovou trasu a vy nebudete mít 
popelnici připravenou včas. Jestliže se stane, že vám popelnici nevy-

vezou nebo vám popelnice nestačí, můžete ji vysypat na sběrném 

dvoře za cenu svozu popelnic, tedy 1 Kč za 1 litr nádoby.  

Informace ke svozovému dni obce

Svozový den obce je prováděn našimi pracovníky 1x za měsíc a svozové 
dny jsou vyznačeny v obecních kalendářích i na webu obce. Naši pra-
covníci sváží pouze vytříděné plasty v průhledných igelitových pytlích, 
dále drobné elektrospotřebiče, rostlinný olej v označených PET lahvích, 
nápojové kartony a nově budeme svážet i kovové plechovky, které bu-
dou čisté a v průhledných igelitových pytlích. V neprůhledných pytlích 
jsou odpady nechávány před domy, protože není možné provést rychlou 
kontrolu odpadů. Pytle vydáváme na obci - 6 kusů na osobu a rok zdar-
ma, kdo má zájem o více pytlů, může si je zakoupit na obci, 1 kus za 3 Kč. 

Bioodpady

Ideální varianta likvidace bioodpadů je ve vlastním kompostéru. V pří-
padě, že nemáte kompostér, můžete odpad odvést do kontejnerů po 
obci. Odpady typu čisté dřevo, ořezy větví apod. můžete uložit u střel-
nice, kde zajistí obecní zaměstnanci jejich likvidaci. V současné době 
podala obec dotaci na pořízení kompostérů pro jednotlivé domácnos-
ti, tak uvidíme, zda budeme úspěšní. Jinak k  likvidaci odpadů dobře 
poslouží i slepičky. 

Na závěr bych chtěl všem poděkovat za dosažení skvělého výsledku ve 
snížení odpadů a všechny požádat, aby se vyhnuli hledání úspor neka-
lými způsoby, např. odvážením odpadů do zaměstnání, do sousedních 
obcí, do veřejných košů po obci, pálením odpadů v domácích kamnech 
nebo dokonce vytvářením černých skládek. Je to zcela zbytečné, ne-
stojí to za to, stačí pouze jediné - třídit a zjistíte, že do popelnice není 
téměř co vložit.
Třiďte odpady, šetříte životní prostředí i své peněženky. 
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Jsme jedna z mála obcí, která se zabývá řešením parkování. Postavili jsme 
za poslední roky mnoho desítek nových parkovacích ploch tak, aby nám 
auta neparkovala na chodnících, komunikacích a zeleni, jak je tomu ve 
většině okolních obcí. Myslím si, že se nám to daří a stav se každoročně 
lepší. Naši obec návštěvníci chválí, jak je pěkná, čistá, upravená, bezpeč-
ně průjezdná, mnoho kolegů z okolních obcí nám tento stav závidí, od-
bor dopravy i policie nás dává za vzor. 
Samozřejmě stavba parkovacích míst není zadarmo, a  proto obec za 
tuto službu požaduje „symbolický“ příspěvek, nově tedy 600 Kč za jedno 
osobní auto na rok. Abychom pobídli občany k budování parkovacích 
míst na vlastních pozemcích, navýšili jsme cenu za druhé a další osobní 
vozidlo na 1000 Kč. 
Žádáme majitele aut, aby měli při používání vyhrazených parkovišť vidi-
telně označena auta platným parkovacím povolením pro účely kontrol. 

Antonín Kadlec

Za posledních deset let se nám podařilo postavit a zrekonstruo-
vat chodníky téměř v celé obci. Máme krásné bezbariérové chod-
níky, které slouží bezpečnosti chodců, převážně dětí a  starších 
lidí. Proto prosím neparkujte na chodnících auta a  informujte 
i vaše návštěvy či různé řemeslníky, ať nestávají s auty na chod-
nících. Chodníky jsme budovali pro pěší, ne pro parkování aut. 
Dále bych chtěl vyzvat všechny občany, kteří mají v předzahrád-
kách nějaké dřeviny, aby si je ostříhali tak, aby nezasahovaly do 
průchodného profilu chodníku. Chceme, aby chodníky byly v ce-
lém profilu od vnější hrany obruby až po silnici průchozí. V přípa-
dě, že si dřeviny neostříháte sami před vegetačním obdobím, pro-
vedou to naši pracovníci. Taktéž vás chci požádat, nesaďte prosím 
na obecních pozemcích svévolně dřeviny, vždy to předem projed-
nejte na obecním úřadě. 
Spolupracujeme s několika krajinnými odborníky a ti se shodují 
v názoru, že túje, cypřiše, smrky a podobné dřeviny do naší kraji-
ny nepatří, proto je prosím nevysazujte na obecních pozemcích. 
Veškeré kácení či výsadby, které provádíme, vždy konzultujeme 
se zahradními architekty a při výsadbách postupujeme podle ná-
vrhů odborníků.        

Antonín Kadlec

Po deseti letech přistupujeme k mírnému navýšení ceny za 

vyhrazené parkování v obci

Chodníky pro chodce

Řádně označené auto parkovací kartou.

Dříve běžný obrázek, dnes bláto nahrazujeme 
stavbou parkovišť. Auta na parkovištích umožňují průchozí chodníky.

Nechte chodníky volné pro chodce, ne všichni jezdí autem.
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Je to paradox, ale když se nám podařilo po několika letech udělat 
nové, rovné cesty, musíme kvůli některým nezodpovědným řidičům 
na těchto cestách dělat umělé hrby. 
V  minulých letech jsme začali se zvyšováním bezpečnosti dopravy 
formou instalace zpomalovacích žlutých čoček na komunikace. Po 
nainstalování si většinou majitelé okolních domů začali stěžovat, že 
je hluk přejíždějících aut ruší, a postupně jsme tyto čočky museli od-
stranit. Proto jsme začali postupně budovat nové retardéry stavěné, 
které nejsou hlučné, a většina občanů je chválí. Proto jsme se rozhodli 
z důvodu zvyšování bezpečnosti tyto retardéry v obci rozšiřovat.
Na základě žádostí občanů jsme udělali pracovní obchůzku obce 
s dopravním policistou a vytipovali jsme následující místa pro stav-
bu nových retardérů. Mapku přikládáme, abyste si udělali představu, 
kde se retardéry plánují. Žádáme vás touto cestou, abyste se sezná-
mili s plánovanou přípravou retardérů a případné připomínky předali 

Budování nových retardérů v obci

Jeden z nových silničních retarderů, který plní svůj účel.

Mateřská škola

V polovině ledna nás ve školce navštívila fyzioterapeutka, paní Saša 
Prošková, s projektem Zdravé nožky. Tento program je zaměřený na 
cviky pro správný vývoj klenby nohou, která je pro děti předškolního 
věku pro psychomotorický vývoj velmi důležitá. 
Děti si zábavnou formou s paní fyzioterapeutkou pomocí říkanky, kte-
rou je naučila, zacvičily s prstíky na nohou, procvičily si stabilitu chůzí 
po překážkové dráze s balančními prvky na různých površích a posílily 
chodidla cvičební sestavou používanou fyzioterapeuty - chůzí po špič-
kách a po patách. Také si vyzkoušely několik zábavných rovnovážných 
cviků se zvířátky používaných při cvičení dětské jógy. 
Po cvičení se děti odměnily relaxačními masážemi chodidel. Promasí-
rovaly si chodidla s masážními míčky, ježky, masážními rehabilitační-
mi pomůckami. Krásně strávené dopoledne plné pohybu si děti moc 
užily a děkujeme paní Proškové za spoustu rad k podpoře správného 
vývoje klenby nohou, které budeme s dětmi i v budoucnu využívat 
a procvičovat. 

Projekt ZDRAVÉ NOŽKY

A protože jsme byli moc šikovní, odměnili jsme se potleskem - a  jak 
jinak, než nožkami.

LB

včas na obecní úřad, před zahájením projekčních prací. Retardéry jsou 
ve vyspělých zemích běžnou věcí a i my je budujeme proto, abychom 
zvýšili bezpečnost v naší obci. 

Antonín Kadlec
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V tematickém bloku Povolání a řemesla jsme se začátkem března vy-
dali s  našimi předškoláky na exkurzi SOU a  SOŠ do Hustopečí. Pod 
vedením vedoucího praktického vyučování a mistra odborného vý-
cviku děti navštívily učňovské dílny, kde se učni připravují na své bu-
doucí povolání. 
Děti navštívily instalatérskou, elektrikářskou a malířskou dílnu, pro-
hlédly si nářadí a nástroje, které ke své práci profese využívají, a do-
zvěděly se od pana mistra spoustu zajímavostí.
V instalatérské dílně děti zaujaly hadice a vodovodní potrubí, druhy 
baterií, svářečské kukly a brýle a podívaly se na práci učňů při mon-
tování kotle. V elektrikářské dílně děti okouzlila barevná světla, zvuky 
sirén, zásuvky, vypínače a elektrikářské panely. V malířské dílně děti 
sledovaly programování a  malování obrázků přes PC, prohlédly si 
tiskařský stroj a malované výtvory učňů. Jako dárek dostaly od paní 
mistrové samolepky se zvířátky a odcházely plné zážitků.

LB

Je leden, měsíc, kdy očekáváme alespoň za-
padanou krajinu sněhem, ale bohužel je vše 
jinak. Nám to ale ve školičce nevadí, a tak si 
začínáme s dětmi povídat a hrát na téma Zví-
řata v zimě. Dozvídají se o hybernaci  zvířat, 
proč a kdo z ptáků odletěl do teplých krajin, 
čím se volně žijící zvěř živí v tento čas a zda-li 
jim i člověk může pomoci. A pomáhá jim díky 
myslivcům a  přátelům lesa, což si myslím, 
že jste všichni, protože jste nám do školičky 
přinášeli dobroty, které jsme pak zanesli zví-
řatům. 
Ten den D nastal ve středu 25. ledna, kdy se 
děti hned po svačince pečlivě oblékly a celá 
sestava školky se vydala k  lesu - k  zásypu. 
U myslivny nás čekali chlapci Kája a Tomášek 
Valovi i  s  pejskem Bojarem, kteří se k  nám 
přidali a věřte, šlo se zvesela. Nefoukalo, ne-
mrzlo a pes nám cestou ukazoval poslušnost 
svému pánovi – nosil aporty, nebo se po vět-
šinu cesty držel u svého pána. 

Masopust je období legrácek, tradic a veselí. S dětmi jsme si 
celý týden hráli, povídali a tvořili masky, které jsou tak cha-
rakteristické pro masopustní veselí. Tyto tradice dětem rády 
každoročně připomínáme a děti se těší na to, že si s učitel-
kami budou dělat těsto na koblížky, které snad mají rádi 
všichni… a dočkaly se i letos. Ve školce to vonělo vanilkou 
a skořicí, a co teprve ta chuť. 
V pátek dětem rodiče přichystali krásné masopustní kostý-
my a hned po svačince jsme se celá školka vydali na maso-
pustní průvod obcí. Byli mezi námi princezny, berušky, víly, 
Křemílek bez Vochomůrky, kostlivec, gepard s jednorožcem 
a několik Harry Potterů. S doprovodem zvuků Orfových ná-
strojů  a vyrobených vozembouchů jsme navštívili obecní 
úřad, paní kuchařky v  jídelně  a naše nemocné kamarády, 
abychom jim zazpívali masopustní písničky, popřáli veselý 
masopust a obdarovali je našimi připravenými koblížky. 
Dopoledne jsme si všichni moc užili. 

LB

Exkurze předškoláků v SOU a SOŠ Hustopeče

Procházka s myslivcem ke krmelci

Masopustní maškary

Až jsme dorazili k zásypu, kde na děti čekaly pyt-
le s obilím, bedýnky s mrkví a jablíčky. Vše jako 
pilní mravenečci přenosili postupně do zásypu 
pro zvířátka. Zpestřením tohoto poetického 
dopoledne bylo aportování Bojara, kdy přinášel 

klacky a  dokonce i  páníčkovu čepici, k  radosti 
všech dětí. Tímto krásným, prožitkovým učením 
jsme snad v  dětech společně zanechali stopu 
v jejich srdíčku… lásku ke všemu živému. 

MR
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Naše mateřská škola se zapojila již do třetího 
kola projektu EU podporujícího vzdělává-
ní škol s názvem Šablony III. V  rámci tohoto 
projektu jsme už v  minulosti získali nemalé 
finanční prostředky na další vzdělávání peda-

Po dvouleté pauze kvůli covidové situaci jsme se s dětmi opět těšili 
na příjemné sobotní odpoledne v rámci akce Setkání seniorů, která se 
konala v místní sokolovně. Naši předškoláci zahájili setkání tanečním 
vystoupením inspirovaným televizním programem ČT3, kde diváci 
vzpomínali na oblíbené pořady z dob minulých. S dětmi jsme se díky 
starým hitům, tanečním kreacím a  převlekům přenesli do dob, kdy 
ještě nebyly na světě. 
Uvítací tanec zatancovaly holčičky s deštníky na znělku z Televarieté, 
poté sklidily nadšené ovace za tanec na píseň Byla jedna holčička od 
Nadi Urbánkové a Babičko, nauč mě charleston od Edity Štaubertové. 
Hoši si zase zajódlovali s Jiřím Kornem s písní Můj dědeček mě učí-
vával jódlovat a všichni to pořádně roztancovali rokenrolem s Petrou 
Janů na píseň To máme mládež! Závěrečnou znělkou A tak už jdeme 
do finále z pořadu Možná přijde i kouzelník jsme se s našimi seniory 
rozloučili. 

Děti si vysloužily obrovský aplaus celého sálu. Vystoupení se dětem 
moc vydařilo a těšíme se zase za rok na další setkání.

LB 

Projektový den se včelařem

Vystoupení pro seniory

gogů nebo na pomůcky a vzdělávací progra-
my pro děti. Jedním z takových programů byl 
i projektový den se včelařem v naší mateřské 
škole. 
Do školky přijel pan včelař Tomáš Roblík 

z Újezda u Brna, který byl velice dobře vyba-
ven pro pořádání takových akcí. Přivezl s se-
bou spoustu včelařských pomůcek, didaktic-
kých materiálů, včelích produktů a hlavně úl 
s  živými včelkami, který byl upraven tak, že 

děti mohly pohodlně 
a  hlavně bezpečně 
pozorovat život včel 
v úlu. Děti si vyzkou-
šely včelařský oblek, 
osahaly si včelařské 
pomůcky, nářadí 
i  obrovský kus vos-
ku a  mlsné jazýčky 
uspokojily ochutnáv-
kou sladkého medu. 
Děti se dozvěděly 
spoustu nových a za-
jímavých informací 
a  díky zapojení do 
programu Šablony III 
měly celý tento pro-
gram zdarma. 

ZK

Zápis do mateřské školy

Zápis do MŠ proběhne ve středu 10. 5. 2023 od 8:00 hod. do 15:00 hod.

Žádosti o přijetí si můžete vyzvednout v ředitelně mateřské školy nebo stáhnout na webových stránkách školy, a to od 
1. 4. 2023. Vyplněnou žádost o přijetí, včetně potvrzení dětského lékaře o řádném očkování, doporučení školského pora-
denského zařízení (v případě dítěte se speciálními vzdělávacími potřebami) můžete přinést osobně do ředitelny MŠ, elek-
tronicky s elektronickým podpisem na mailovou adresu reditelna@msstarovice.cz nebo do datové schránka (675kzqh) 
nejpozději v den zápisu. Kromě vyplněné žádosti musí zákonný zástupce dítěte předložit rodný list dítěte a občanský 
průkaz k ověření trvalého pobytu. 
Mateřská škola v souvislosti se zápisem pořádá Den otevřených dveří ve středu 3. 5. 2023 v 17:00 v mateřské škole. 

Součástí bude krátká beseda vedení školy s rodiči. Rodiče budou seznámeni s vizí mateřské školy, mohou nahlédnout do 
třídních portfolií a prohlédnout si prostory školy. Den otevřených dveří je pořádán pro rodiče, aby získali co nejvíc infor-
mací o škole, proto je pořádán bez přítomnosti dětí.

Více informací k zápisu najdete na webových stránkách školy. ZK
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Naše obec se postupně rozrůstá a jak přibývá domů a no-
vých občanů, přibývá i  žádostí o  nová hrobová místa. 
Hřbitov je kapacitně omezen, proto připravujeme rozší-
ření hřbitova směrem do bývalé zahrady, kterou užívali 
Klaškovi. Také v současném hřbitově se plánují úpravy for-
mou vydláždění hlavní cesty, posunutí dominantního kříže 
a osázení vhodnými dřevinami. Vaše nápady a připomínky 
k návrhu hřbitova jsou vítány. 

„Tento rok začínal dost špatně. Sucho, mlhy, mráz, ale bez 
sněhu.“ Tak začíná kronikář zápis v obecní kronice pro rok 
1973. 
V okrese Břeclav se vyskytla slintavka a kulhavka, nakažené 
kusy dobytka byly zaznamenány v Boleradicích. Proti šíření 
těchto nemocí byla přijata přísná opatření. Například byly 
zakázány plesy a zábavy a uzavřeny byly i hospody. V au-
tobusech, obchodech a  dalších místech, kde se setkávalo 
větší množství lidí, byly umístěny polštáře napuštěné desin-
fekcí, přes které se muselo procházet. V lednu byly dokonce 
zavřeny školy a učitelé zadávali dětem 2x týdně úkoly. 

Petra Pokorná

Příprava projektu 

rozšíření hřbitova

Starovice před 50 lety
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Tradici ukončit období masopustu pocho-
váním basy držíme ve Starovicích teprve 
od roku 2018, kdy bylo rozhodnuto zrušit 
večerní maškarní zábavu, na kterou chodi-
lo jen málo lidí. Namísto toho se po vesnici 
vydal průvod tradičních i  méně tradičních 
maškar a dům od domu upozorňoval obča-
ny, že končí období hojnosti a začíná doba 
předvelikonočního půstu a odříkání. 
11. února jsme se tedy navzdory zimě a stu-
denému větru opět sešli a v doprovodu ka-
pely Jutolánka prošli celou obec. Letos nás 
to stálo více kroků, protože svou návštěvou 

jsme překvapili i  nově přistěhované spolu-
občany v horní části 4. řádku. Mnozí z nich 
byli tak zaskočeni, že raději ani neotevřeli. 
Tak snad příští rok… 
Do dvora hospůdky u kostela jsme dorazili 
s mírným zpožděním, ale basa byla i tak řád-
ně oplakána a následně v hospodě i dobře 
zapita. 
Děkujeme všem občanům, kteří nás mile 
přijali i něčím dobrým odměnili a těšíme se 
na další rok, protože tradice je třeba udržo-
vat. 

 maškary

Pochování basy
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V loňském roce proběhla na našem kostele 
ve Starovicích oprava fasády věže. Fasáda 
byla během času poškozena degradací omí-
tek a  byla znečištěna prachem a  porostem 
řasy. Při pracích, které prováděla malířská 
firma pana Rouzka, byly opraveny poško-
zené omítky, fasáda byla umyta a  natřena 
silikátovou barvou ve stávající barevnosti. 
Současně byla oplechována pata věže nad 
střechou kostela. Oprava vyšla na 281 053 

Kč. Děkujeme obci Starovice, která nám na 
opravu poskytla finanční příspěvek ve výši 
100 000 Kč. Rovněž děkujeme všem jednot-
livým dárcům, kteří jakýmkoliv způsobem 
přispěli ke zdárnému uskutečnění opravy 
věže, která je nyní krásnou dominantou 
obce Starovice. 
Věže kostela jsou obvykle vysoké a  bývají 
už zdaleka vidět. Tím nám usnadňují ori-
entaci, zvláště v  neznámé krajině nebo ve 

velkých městech. Věže také mívají hodiny, 
které jsou díky výšce věže dobře vidět, 
a zvony, které jsou dobře slyšet. Věže smě-
řující od země k nebi nám také připomínají, 
že náš život má zůstat zaměřený na Boha. 
Někde mají kostely dvě věže stejně velké 
jako symbol modlících se rukou. Přejeme 
si, aby i nám věž i kostel mohly takto stále 
sloužit. 

P. Jan Nekuda

V  loňském roce jsme uspořádali 3 hony na 
drobnou zvěř. Na první dva hony jsme po-
zvali naše kamarády z  jiných mysliveckých 
spolků a  na třetím honě jsme se již prošli 
sami. Počasí nám přálo a  na druhém honě 
jsme se dokonce prošli po sněhové nadílce, 
která honům dodává své kouzlo a ladí úžas-
nou atmosféru. Třetí hon se uskutečnil po 
dlouhých letech na tradiční termín, a  to na 
druhý svátek vánoční, kdy je v kalendáři uve-
deno jméno Štěpán. Loňský rok, a zejména 
loňské jaro, byl pro zvěř příznivý a  bylo to 
vidět i na výřadu po ukončených honech. Na 
prvním honě se nám po-
dařilo ulovit 40 zajíců a 42 
bažantů. Na druhém honě 
jsme ulovili 80 zajíců a 42 
bažantů. A  poslední Ště-
pánský hon jsme pojali 
už spíše procházkově, ale 
i tak jsme střelili 18 zajíců 
a 22 bažantů. 
V  celkovém součtu za 
celý loňský myslivecký 
rok jsme ulovili: 9 srnců, 
4 srny a  1 srnče. Bohu-
žel několik dalších kusů 
srnčí zvěře bylo sraženo 
nebo nalezeno uhynu-
lých, 138 zajíců, 106 ba-

Poděkování za opravu fasády věže kostela ve Starovicích

Honová sezóna

Pořad bohoslužeb ve Svatém týdnu

Zelený Čtvrtek  6. 4. v 16.30 hod. - mše sv. na památku Ježíšovy poslední večeře.

Velký Pátek 7. 4. v 16.30 hod. – památka Umučení Páně - velkopáteční obřady s uctíváním kříže. 

Bílá Sobota 8. 4. v 18 hod. – velikonoční vigilie připomínající svatou noc, kdy Ježíš vstal z mrtvých. Na  

Bílou sobotu odpoledne bude kostel otevřen k tiché modlitbě u Božího hrobu.

Neděle Zmrtvýchvstání Páně 9. 4. v 8.00 hod. – mše sv. s žehnáním velikonočních pokrmů.

žantů, 3 lišky, 2 jezevce, 9 kun a  16 strak. 
Hlavy srnců z  každého mysliveckého spol-
ku se každoročně předkládají hodnotitel-
ské komisi OMS Břeclav. Tato hodnotitelská 
komise je složena ze zkušených komisařů 
a  určuje u  každého srnce věk a  vhodnost 
odlovu. Samozřejmě se nejedná jen o hod-
nocení srnců, ale hodnotí se tam veškerá 
spárkatá zvěř z daného okresu, jako jsou je-
leni, daňci, mufloni a divoká prasata, včetně 
zvěře dravé, zejména lišek a jezevců. Určuje 
se nejsilnější trofej nebo třeba i  nejzajíma-
vější abnormalita. Nejsilnější trofeje se bo-

dují a podle bodů jsou jim udělovány zlaté, 
stříbrné a bronzové medaile. Tyto trofeje se 
následně vystaví pro veškerou veřejnost na 
chovatelské přehlídce. Nejsilnější trofeje se 
následně vybírají a  vystavují na celorepub-
likových výstavách, popřípadě na výstavách 
světových.  Každý okres v České republice si 
určuje svůj vlastní termín výstavy. Pro náš 
okres je stanovený termín na 3. a 4. červen-
ce v kulturním domě v Kobylí. Pokud by měl 
někdo zájem o  zhlédnutí této výstavy, tak 
bude vítán, vstupné bývá dobrovolné.

Za MS Starovice předseda Karel Vala ml.
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V  neděli 26. 3. nám prvním odehra-
ným zápasem začala jarní fotbalová 
sezóna mladších žáků. Tento první 
zápas byl vítězný, a tak doufám, že se 
takových zápasů malým fotbalistům 
podaří více. Zápas skončil 5:0, kdy 
se hned 4 brankami blýsknul Vašek 
Rosa, který je naším nejlepším střel-
cem. V této sezóně má již na kontě 28 
vstřelených branek.
Naši mladí fotbalisté skončili po pod-
zimní části soutěže na 8. místě a hned 
prvním vyhraným zápasem se posu-
nuli na 5. místo v tabulce.
Pokud vaše dítě baví pohyb a chcete 
ho přihlásit do fotbalového kroužku, 
uvítáme mezi námi děti od 7 let. Stačí 
je přivést na hřiště v úterý nebo čtvr-
tek od 16:00 hod., kdy máme pravi-
delné tréninky. 

Roman Pokorný

Mladší žáci zahájili sezónu



16

Štarvický panter 1/2023

SOCIÁLNÍ OKÉNKO 

Až 80 procent obyvatel České republiky si po-
dle průzkumů přeje strávit poslední chvíle ži-
vota doma. Přesto se tak neděje. Proč?  Smrt je 
přece nedílnou součástí života. V dřívějších do-
bách se lidé doma běžné rodili, ale i umírali…
V současnosti se v souvislosti s umíráním mů-
žeme setkat se záhadným slovem „paliativní“. 
V překladu doslova znamená: mírnící bolest, 
ale neodstraňující příčinu choroby a bolesti. 
Jinými slovy, jedná se o péči o člověka v závě-
rečném stadiu života, o nevyléčitelně nemoc-
ného, o umírajícího. A to v jakémkoli věku.
Pro ty, kteří se rozhodli umožnit svým nejbliž-
ším strávit závěr života mezi svými blízkými, 
ve známém prostředí a  současně tam, kde 
je to možné a  kde jsou vytvořené vhodné 
podmínky, může pomoci domácí hospic. 
Multidisciplinární tým tvořený lékaři, sestra-
mi, sociálními pracovnicemi, pečovatelkami, 
psychosociálním pracovníkem či duchovním, 
poskytuje péči nejen samotným umírajícím, 
ale také podporu těm, kteří o něj pečují. Smy-
slem této péče je poskytnutí důstojných pod-
mínek pro závěr života umírajícího a zároveň 
možnost rozloučení se se svými blízkými 
a  vypořádání posledních záležitostí, to vše 
v nejvyšší možné kvalitě.
Samozřejmě, že zde panuje obava z něčeho 
neznámého, z  toho, že to nezvládneme. To 
je zcela přirozené a prožívá to každý bez roz-
dílu. Pro tento případ je zde tým odborníků, 
počínaje lékařem, který paliativní péči do-
poručí, přes sociální pracovnici, která poradí 
s postupy, co dělat v jaké situaci, od vyřízení 
příspěvku na péči, po pomoc se zajištěním 
posledních záležitostí. Nezbytná je součin-
nost psychosociálního pracovníka, poskytu-
jícího podporu všem, kteří pečují o umírající-
ho. Tým lékařů 
a sester potom vytváří podmínky pro to, aby 
samotný odchod byl takový, jaký si ho sám 
umírající přeje. Pokud je rodina věřící, je sou-
částí provázení i návštěva duchovního. 
Pokud váháte s  rozhodnutím, kdy o  službě 
mobilního hospice začít uvažovat, vězte, že 
je to právě ve chvíli, kdy byla u  pacienta již 
ukončena standardní léčba a máte možnost 
zajistit přítomnost pečující osoby či osob 24 
hodin denně. Pacient musí zároveň provést 

Dnes o paliativní péči a o domácích hospicích

informovaný souhlas s  domácí hospicovou 
péčí. Mezi onemocnění a stavy, které obvykle 
vyžadují paliativní péči patří např.: nádorová 
onemocnění, onemocnění typu roztroušené 
sklerózy, Parkinsonovy nemoci, demence, 
amyotrofická laterální skleróza (ALS), koneč-
ná stádia chronických orgánových onemoc-
nění: srdečních, plicních, jaterních a  led-
vinných, geriatričtí pacienti se syndromem 
křehkosti, pacienti po úrazech a mozkových 
příhodách s výrazným neurologickým defici-
tem, pacienti s HIV/AIDS aj.
Jelikož smrt si nevybírá a nezná svátky ani ví-
kendy, domácí hospic má pohotovost 7 dní 
v  týdnu, 24 hodin denně, ať už se týče po-
hotovostní návštěvy přímo u pacienta nebo 
jen o  telefonickou radu. Domácí hospic je 
přínosem jak pro samotného pacienta, tak 
pro jeho blízké, kteří o něj pečují. Pro pacien-
ta především v tom, že má možnost stálého 
kontaktu s blízkými a  je tím pádem ve větší 
psychické pohodě, zdravotnický personál je 
přítomen kdykoli je potřeba a  jak dlouho je 
potřeba, lékaři vedou léčbu bolesti a dalších 
symptomů, které provázejí nevyléčitelná 
onemocnění a v neposlední řadě získává pro-
stor pro realizaci plánů, přání a aktivit, jsou-li 
ještě možné. 
Pečující potom získají zaškolení postupů 
péče (např. polohování a  využití pomůcek), 
zapůjčení zdravotních pomůcek, pomoc so-
ciálního pracovníka s  vyřízením příspěvků, 

zaškolení v  podávání léků, podporu ve dne 
i  v  noci, podporu psychologa a  dalších po-
radců, a to i po úmrtí pacienta.
Předat pacienta do domácí hospicové péče 
může ošetřující (např. lékař v nemocnici nebo 
specializované ambulanci) nebo praktický 
lékař. Stačí, aby v  propouštěcí zprávě nebo 
žádance uvedl doporučení k  převedení do 
domácí hospicové péče nebo mobilní spe-
cializované paliativní péče. Elektronickou žá-
danku o péči a další praktické informace lze 
nalézt také na webových stránkách: https://
www.girasole.cz/domaci-hospic/. 
Posláním domácích hospiců je to, aby pe-
čující a  rodinní příslušníci v  už tak těžkém 
a  emočně a  psychicky náročném období ži-
vota nebyli sami. A  především to, aby ti, je-
jichž život končí, mohli odcházet obklopeni 
svými nejbližšími. Protože konec života si 
zaslouží stejnou lásku a péči, jako jeho začá-
tek… 

Sociální okénko pro vás připravuje orga-

nizace Girasole, sdružení pro pomoc a roz-

voj, z.s. 

Poliklinika Hustopeče, Hybešova 1417/5, 
693 01 Hustopeče, www.girasole.cz.

Pokud máte konkrétní dotazy, týkající se mo-
bilního hospice, kontaktujte:

Kateřina Štýblová, DiS., tel.: 775 099 953, 
e-mail: hospic@girasole.cz

Statistika počtu obyvatel k 31. 12. 2022

stav k 1. 1. narození úmrtí přistěhovaní odstěhovaní stav k 31. 12.

914 8 7 33 16 932
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Ani v zimním období nezahálíme, mírná zima umožňuje vykonávat různé stavební i údržbové práce.

Fotogalerie

Čistírna odpadních vod prošla velkou údržbou. 
Vaše odpady si bereme na starost.Údržba cest a zajištění průjezdnosti.

Zaměstnanci obce při úpravě areálu u myslivny.V zimním období provádíme údržbu účelových komunikací.

V sokolovně máme nově bezbariérové WC.Také mlíčárna se konečně dočká nové střechy.

Stavba chodníku do průmyslové zóny úspěšně pokračuje, už je usazen 
nový mostek.Nově pořízené sociální zařízení pro areál u myslivny.
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Náš obecní „vozový park“ jsme rozšířili o  nový traktor. Na následujících fotkách si připomeňme, jaké stroje naši zaměstnanci 

používali ještě nedávno a jak se nám doba proměnila. 

Bagr dříve.

Dříve techniku nahrazovali lidé.

Zajištění svozů vlastní technikou šetří velké peníze.

Svozy odpadů dříve.

Nové příkopové rameno usnadní a urychlí sečení nepřístupných mezí.

Svozy odpadů dnes.

Starý Zetor 6911 nabízíme k prodeji za cenu 170 tis. Kč.
Rozšířili jsme náš vozový park o lehce ojetý traktor Zetor Forterra 150 
HD za cenu 1,3 mil. Kč.
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I letos jsme se připojili k celorepublikové akci 
Ukliďme Česko, která má za cíl po zimním ob-
dobí uklidit různě poházené odpadky v okolí 
cest a mezí v katastru naší obce. 
V sobotu 1. 4. se sešlo na padesát dobrovol-
níků. K úklidu vycházeli do zamračeného od-
poledne, během úklidu i zapršelo, ale na konci 
na uklizenou obec vykouklo jarní sluníčko. 
Těší mě, že i letos se do úklidu hojně zapojila 
především mladá generace, která si tímto bu-
duje zodpovědný vztah k životnímu prostředí 
i k místu, kde žijeme.  
Nakonec na hřišti čekalo připravené drobné 
občerstvení, nechyběly opečené buřty a pivo. 
A protože slunce svítilo, nikomu se nechtělo 
domů, a tak se akce protáhla až do podvečer-
ních hodin. Děti si pohrály na hřišti a starší po-
besedovali a moudře pohovořili.  

Roman Pokorný

Ukliďme Česko, ukliďme Starovice

Ve spolupráci s Oblastní charitou Břeclav pro-
běhla v sobotu 7. ledna Tříkrálová sbírka. Vy-
bralo se krásných 34 965 korun.  
Výborné letos bylo, že dostatek koledníků 
umožnil vytvořit čtyři skupiny a rozdělit naši 
obec podle řádků. Proto i příští rok uvítáme 
velké i malé koledníky, aby se mohlo tento-
krát použít všech šest pokladniček. Jako vždy 
sraz u betléma na 3. řádku. Těšíme se. 

Tříkrálová sbírka

Starovice

Dětmi oblíbené svezení na vlečce.

V mezi vyhozené 
pneumatiky.

Sbírání odpadků poblíž autobusové zastávky u hlavní silnice.Na konci byli účastníci odměněni drobným občerstvením i slunečními paprsky.

Dobrovolníci se scházeli u obecního úřadu.
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Kdy Kde Co Kdo

neděle 

30. dubna 

16:00

u myslivny Pálení čarodějnic hasiči

sobota 

6. května 
turistika Turistický výlet do okolí TJ Sokol

pátek 

19. května
fotbalové hřiště Hasičské závody hasiči

sobota 

27. května 
 u myslivny KAŠTANFEST TJ Sokol

sobota 

3. června 15:0 
u myslivny Dětský den TJ Sokol

sobota

 17. června
polní cesty Agrotec rallye AAC

sobota 

17. června
u myslivny Babské hody baby

sobota 

8. července
u myslivny Myslivecká zábava myslivci

pátek 

18. srpna

17:00

u myslivny Stavění máje + diskotéka TJ Sokol

sobota - neděle  
19. - 20. srpna 

u myslivny Krojované hody TJ Sokol

sobota
 9. září 

9:00 – 16:00
sportovní areál Turnaj dvojic v tenise TJ Sokol

sobota 
16. 9. 14:00

u myslivny Starovické vinobraní vinaři

 sobota
 7. října
 15:00

fotbalové hřiště Drakiáda obec

sobota 14. října u myslivny Gulášfest hasiči

sobota
11. listopadu 

17:00
školka Uspávání broučků školka

neděle 
3. prosince

náves Adventní neděle na návsi obec

úterý 
5. prosince

obec Průvod čertů hasiči

úterý 
26. prosince

sokolovna Ochutnávka mladých vín vinaři

Více o připravovaném programu se dozvíte na www.starovice.cz

Kalendář kulturních a sportovních akcí roku 2023


